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VAKBLAD VOOR DRUGGEBRUIKERS EN EENIEDER DIE MET DRUGS EN DRUGSBELEID TE MAKEN HEEFT

BINNENKOMERS

Spuit 11 is een uitgave van:
Belangenvereniging Druggebruikers MDHG
Jonas Daniël Meijerplein 30
1011 RH Amsterdam
tel: 020-624 47 75

mail: info@mdhg.nl
www.mdhg.nl
www.facebook.com/
belangenvereniging.druggebruikersmdhg

Spuit 11 verschijnt 2x per jaar in een oplage 
van 5.000 exemplaren. 
Wilt u Spuit 11 distribueren of exemplaren per 
post ontvangen? Neem dan contact op met 
de MDHG. 

Vormgeving en lay-out: de Ontwerperij
Foto’s voorwoord en woonprotest: Lisa Lahey

Bij de Belangenvereniging Druggebruikers  
MDHG werken:
Dennis Lahey (directeur, 06-19860716), 
Leonie Brendel (beleidsmedewerker,06-22059610), 
Teake Damstra (belangenbehartiger, 06-13329226),   
Yasmina Khaldi (medewerker Ervaringsdeskundigheid 
en Outreachend werk, 06-24382965),   
Peter van der Gragt (beheerder),  
Geert Battjes (06-26744280),  
Ian (06-26144891), Brent ten Boom, Leela Rutovitz 
(stagiair, 06-26206875) en de medewerkers van het 
ervaringsdeskundigen collectief.  
Emailadressen medewerkers: voornaam en @mdhg.nl

De MDHG biedt gratis en onafhankelijk 
cliëntondersteuning en is iedere werkdag 
geopend van 10:00 tot 16:30 uur. Tussen 
10 en 13 uur is er vrije inloop, ook als je 
geen ondersteuningsvraag hebt.

Geen beltegoed?  
06-nummers van medewerkers zijn ook te 
bereiken via WhatsApp en met een belme-
bericht via 8008. Zie www.belme8008.nl

COLOFON
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We accept!
De acceptgiro is per 1 juni definitief verleden tijd; banken accepteren ze 

simpelweg niet meer. Jarenlang was de acceptgiro een mooi marketing-

instrument van de MDHG: die stopten we in de Spuit 11 en viel er dan 

altijd uit als mensen het blad wilden lezen. Dan hadden we er dus mooi 

even de aandacht op gevestigd dat we donaties goed kunnen gebrui-

ken, en dat leverde altijd een leuk bedrag op. En hoewel dat hele proces 

van acceptgiro en zo steeds makkelijker is geworden, zijn de donaties 

alleen maar minder geworden. Maar bekijk die QR-code hiernaast nou 

eens goed! Daar krijg je geen corona van. Die straalt geen G5-kanker 

uit als je daar je telefoon op richt. Dan kom je in een superhandig linkje 

terecht waarmee je de MDHG zo veel en zo weinig  kunt steunen als je 

wilt. Echt, probeer het maar!

Iedere eerste donderdag van de maand 
om 12 uur: ledenlunch bij de MDHG. 
Toegang gratis. 
Omdat de MDHG van 31 juli tot 21 
augustus gesloten is, is er in augustus 
GEEN ledenlunch.

De MDHG is op zoek naar

Stagiaires (M/V/X)
Kijk op www.mdhg.nl

Vertrouwenspersoon
Mark Lieshout is aangesteld als 
vertrouwenspersoon binnen de 
MDHG. Een vertrouwenspersoon 
is iemand bij wie zowel leden als 
medewerkers terecht kunnen 
wanneer ze te maken krijgen 
met grensoverschrijdend gedrag 
binnen de organisatie.  Mark 
werkte jarenlang als drugspastoor 
bij het Drugspastoraat 
Amsterdam en is sinds vorig jaar 
lid van het MDHG-bestuur. De 

aanstelling van een vertrouwenspersoon is onderdeel van 
een geheel herzien beleid hoe er binnen de MDHG wordt 
omgegaan met allerhande mogelijke misstanden. Dit 
“PSA-beleid” is in te zien via www.mdhg.nl. Daar zijn ook 
de contactgegevens van Mark te vinden.
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Het is wellicht verstandiger om er niet over te beginnen, want er rust nou 
eenmaal een taboe op. Maar ik heb altijd een grote fascinatie voor taboes gehad 
(één van de redenen om mij met drugsbeleid bezig te houden) en ik heb het 
de afgelopen jaren maar al te vaak zien gebeuren om het niet te adresseren. 
Het punt is: ik trek het even niet meer. Het elastiekje is de afgelopen tijd te ver 
uitgerekt en dreigde te knappen, waardoor ik niet anders kon dan even flink op 
de rem te trappen.

Er is de afgelopen jaren heel veel op de MDHG afgekomen. Het aantal overleggen 
waar we aan deelnemen, het aantal activiteiten dat we organiseren, het aantal 
dossiers waar we ons mee bemoeien, maar bovenal het aantal personen dat 
we ondersteunen. Dat is de afgelopen jaren twee tot tweeënhalf keer zo groot geworden en de problematiek waar 
zij mee kampen werd zeker niet kleiner. Om aan die vraag te kunnen voldoen bedachten we ruim zeven (!) jaar 
geleden een oplossing (de oprichting van de Straatalliantie met Het Daklozenkantoor) en het duurde tot juni van dit 
jaar tot we hiervoor eindelijk voldoende financiering hadden. Tot die tijd moesten we praten, overtuigen, externen 
onderzoek laten doen, een pilotproject met veel te weinig middelen opzetten, evalueren, lobbyen, trekken, trekken, 
trekken, trekken… en dat heeft het elastiekje dus net wat te ver uitgerekt.

Heel fijn dat die financiering nu eindelijk rond lijkt te zijn natuurlijk, dus dat is ook niet de reden dat ik dit alles 
opschrijf. De kern in deze is wat mij betreft dat wij -de mensen die het werk uitvoeren- al jarenlang roepen dat er 
meer capaciteit nodig is, maar dat we ongelofelijk veel capaciteit vrij hebben moeten maken om juist meer capaciteit 
te krijgen. En al die tijd hebben onze medewerkers zich een slag in de rondte gewerkt om aan de vraag te kunnen 
blijven voldoen. Chapeau en zo, maar er is een grens aan wat je van mensen kunt vragen. Ik ben namelijk niet de 
eerste binnen onze organisatie die de witte vlag even moet zwaaien.

Ik denk dat ik er zelfs niet over begonnen zou zijn als ik dacht dat dit alleen bij de MDHG en de Straatalliantie zou 
spelen. Feit is dat ik het zeer breed in de maatschappelijke opvang zie gebeuren. Het verhogen van de caseload 
met weer een paar extra mensen voor een woonbegeleider, die wegens ziekte van een collega ook diens werk 
moet overnemen. De maatschappelijk werker die de hele dag mensen aan het lijntje moet houden, omdat er overal 
wachtlijsten zijn en de oplossing vanuit overheidswege vooral gezocht wordt in nog meer uitsluitingscriteria en 
bureaucratie. De instellingsmanager die creatieve oplossingen moet verzinnen voor schrijnende gevallen, maar dat 
ook moet doen om het personeelstekort op te vangen.

Omdat het verhogen van de druk in deze sector nooit direct tot groots verzet leidt, lijkt het op papier allemaal wel te 
werken. En omdat je het werk belangrijk vindt -en dat hebben ook leraren, ziekenhuismedewerkers en zo nog heel 
wat meer essentiële beroepen met ons gemeen- geef je net wat meer, en weer net wat meer, en weer... tot blijkt dat 
het elastiekje zo gespannen staat, dat de scheurtjes pijnlijk zichtbaar worden.

Dan is het tijd om daar consequenties uit te trekken. Voor iedereen persoonlijk, maar zeker ook voor de maatschappij 
als geheel.

Dennis Lahey
Directeur Belangenvereniging Druggebruikers MDHG

Van de redactie

VAKBLAD VOOR DRUGGEBRUIKERS EN EENIEDER DIE MET DRUGS EN DRUGSBELEID TE MAKEN HEEFT

Het elastiekje



4

Tijd voor onderzoek 
naar 
cocaïneverstrekking! 
In het Zwitserse Bern gaan ze er al naar kijken.

Toen ik Jessica -niet haar echte naam- voor het eerst bij 
de MDHG ontmoette, klopte zij op de open deur van de 
kantoorruimte en vroeg verlegen of ze binnen mocht 
komen. Deze beleefde vrouw bleek al op jonge leeftijd 
te zijn begonnen met drugsgebruik, was weggelopen 
van huis en in de prostitutie terechtgekomen. Inmid-
dels is zij in de 50 en zijn veel van haar vrienden van 
toen in de 70. Het was voor deze vrienden dat zij die 
dag bij ons aanklopte.

RIDICULE SITUATIES
Deze mensen gebruiken al tientallen jaren basecoke 
en Jessica ziet dat dit inmiddels tot de meest ridicule 
situaties leidt. Het gaat hier om bejaarden die in veel 
facetten van hun leven ondersteuning krijgen, maar 
die voor hun druggebruik nog steeds zijn aangewezen 
op het illegale circuit. Met stijgende verbazing zat ik te 
luisteren naar het verhaal van Jessica, die een beeld 
schetste waarbij dezelfde straatdealers tot in het 
bejaardenhuis voor deze chronische gebruikers blijven 
cateren. Voor deze mensen, zo betuigde Jessica, is de 
cocaïne niks meer dan een medicijn. Zij zijn zodanig 
afhankelijk van het middel dat ze dit nodig hebben om 
normaal te kunnen functioneren en er is geen enkele 
legale manier om eraan te komen. Waarom is het niet 

mogelijk om voor deze groep een gereguleerde cocaï-
neverstrekking in het leven te roepen, vergelijkbaar met 
het huidige programma voor heroïneverstrekking?

ZOEKTOCHT NAAR ONDERZOEKEN
Een zeer terechte vraag, waarvan -zo blijkt- Jessica niet 
de eerste is die hem stelt. Al in 2005 liet de heroïnever-
strekking zeer veelbelovende resultaten zien en gaven 
de Amsterdamse wethouder Hannah Belliot en de Rot-
terdamse wethouder Marianne van den Anker aan een 
experiment met cocaïneverstrekking wel te zien zitten. 
Er waren echter ook tegengeluiden, bijvoorbeeld over 
de wetenschappelijke basis van een dergelijke proef. 
Zo werd in de Volkskrant van juni 2005 prof. dr. Van 
den Brink geciteerd die aangaf niet veel te verwachten 
van een experiment met cocaïne verstrekking.  Dit was 
immers al in Zwitserland geprobeerd ‘maar daar is het 
mislukt’. 

Aangezien er verder op het internet geen spoor van een 
dergelijke proef met cocaïneverstrekking te vinden was, 
was het lezen van dit artikel voor mij het startsein van 
een naarstige zoektocht naar dit mysterieuze Zwitserse 
onderzoek. Mijn zoektocht mondde uiteindelijk uit in 
een mailwisseling met de uiterst behulpzame prof. dr. 

“Zwitserse bondsstad wil onderzoek naar gecontroleerde verkoop van cocaine”. 
Deze en soortgelijke koppen doken begin juni dit jaar op in de Zwitserse media. De 
aanleiding was dat de gemeenteraad van Bern had besloten om de mogelijkheid 
van een pilotproject met gelegaliseerde cocaïneverkoop te verkennen. Rond 
dezelfde tijd werden wij er juist door een lid op gewezen hoe problematisch het 
ontbreken van een cocaïneverstrekking inmiddels voor bepaalde Amsterdamse 
gebruikers is. Is de tijd ook in Nederland niet rijp voor een serieus onderzoek naar 
de mogelijkheid van cocaïneverstrekking?

Door: Brent ten Boom
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NIEUWS
Wie cocaïne gebruikt heeft kunst in zijn handen. Kunstenaar 
Floris Kok fotografeert al jaren voorwerpen die hij in zijn 
omgeving vindt en tot verzamelingen aanstekers, hang-
sloten, lachgaspatronen of gewoon ‘zwart plastic’ weet te 
maken.

Zijn laatste project heet De Verleiding Verpakt en bestaat 
uit kabouterpost: de wikkels waarin cocaïne wordt verpakt. 
Deze wikkels viste hij uit de Amsterdamse grachten als 
schipper bij Plastic Whale. Op floriskok.com is een indruk-
wekkende hoeveelheid wikkels te zien, die je daar ook 
kunt bestellen om als kunstwerk aan de muur te hangen. 
Ze zijn wel leeg...

Kabouterpost

Van den Brink, die aangaf niet zeker te weten of het on-
derzoek waaraan hij gerefereerd had in de Volkskrant 
ooit wel was uitgevoerd. Enkele weken later kwam hij 
hierop terug, met de boodschap dat dr. Robert Haem-
mig mij verder zou kunnen helpen. 

Positieve resultaten
Dr. Haemmig bleek inderdaad te weten waar het over 
ging, namelijk een kleine Zwitserse studie uit 1994 naar 
de effecten van cocaïneverstrekking aan chronische 
gebruikers. Het onderzoek omvatte twaalf proefperso-
nen, waarvan er drie voortijdig afhaakten en besloeg 
slechts drie maanden. De eerste twee maanden werd 
er echter gewerkt met zogeheten ‘cocaïne-sigaretten’ 
die 50mg cocaïne bevatten, waar de proefpersonen 
unaniem van aangaven dat dit een te lage dosering 
was voor het gewenste effect. Pas in de laatste maand 
werd de overstap gemaakt naar sigaretten met 100mg. 
Ondanks de beperkingen van dit onderzoek, waren de 
onderzoeksresultaten overwegend positief. De onder-
zoekers gaven aan ervan overtuigd te zijn dat de meer-
derheid van de deelnemers zijn illegale cocaïnegebruik 
verminderde of zelfs helemaal stopte tijdens de studie, 
met de kanttekening dat de duur van het onderzoek te 
kort was en het aantal deelnemers te beperkt om hier 
conclusies aan te kunnen verbinden. Voor de beant-
woording van deze en andere vragen omtrent cocaïne-
verstrekking zou verder onderzoek vereist zijn.

Geen onderzoeksvoorstel
In 2006 organiseerde de MDHG een aantal workshops 
naar aanleiding van de discussie omtrent cocaïnever-
strekking, onder andere om te horen wat gebruikers 
eigenlijk van deze plannen vonden. Die bleken meren-
deels positief gestemd en er werd een discussiemiddag 
georganiseerd om de uitkomsten van de workshops 
te presenteren en te bespreken. Naar aanleiding van 
deze bijeenkomst besloten de GGD en het AIAR (Am-
sterdam Institute for Addiction Research) op zoek te 
gaan naar mogelijkheden om een onderzoeksvoorstel 
te doen voor medische cocaïneverstrekking. Aan dit 

voornemen is verder geen gevolg gegeven en er volgde 
op het gebied van cocaïneverstrekking een oorverdo-
vende stilte in de nationale media. 

Dit wil overigens niet zeggen dat er sinds 2006 geen 
onderzoek is gedaan naar mogelijke uitkomsten 
voor problematische (base)cocaïnegebruikers. Deze 
research heeft zich in de afgelopen decennia echter 
vooral gericht op het vinden van een zogenaamde 
agonist treatment voor cocaïne, vergelijkbaar met me-
thadon voor heroïne. De meest veelbelovende poten-
tiële agonist voor cocaïne lijkt dexamfetamine te zijn, 
soortgelijk aan amfetamine, waarmee onder andere 
in de studie Nuijten et al. (2016) goede resultaten zijn 
behaald. De GGD start binnenkort een onderzoek naar 
dexamfetamine met vertraagde afgifte. Jessica, die zelf 
ooit met behulp van methadon afkickte van heroïne, 
denkt dat een behandeling met bijvoorbeeld dexam-
fetamine voor veel cocaïnegebruikers een uitkomst 
zou kunnen zijn. Voor haar oudere vrienden denkt zij 
echter niet dat dit voldoende zou zijn. Het was mede 
voor deze doelgroep dat men rond de eeuwwisseling 
onderzoek is gaan doen naar een heroïneverstrekking, 
naast het methadonprogramma wat al sinds eind jaren 
’70 in gang was.

Tijd voor Amsterdams onderzoek!
Gezien de kennis die we inmiddels hebben opgedaan 
bij de groep heroïnegebruikers, zou het niet meer dan 
logisch zijn deze ook in te zetten voor cocaïnegebrui-
kers. Een cocaïneverstrekking zou immers alleen al 
voor de vrienden van Jessica voor grote verbeteringen 
in levenskwaliteit en veiligheid zorgen, verlost van de 
dagelijkse stress om in hun verslaving te moeten voor-
zien en de potentieel gevaarlijke situaties die dit vaak 
meebrengt. Tijd dus voor een Amsterdams onderzoek 
naar medische cocaïneverstrekking, in navolging van 
Bern. Dat is immers wat het voor veel gebruikers is: 
een medicijn. Een medicijn waar op geen enkele legale 
manier aan te komen is en dat daardoor veel meer in-
vloed op de levens van gebruikers uitoefent dan nodig 
zou zijn.

5
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NIEUWS
Nationaal Actieplan Dakloosheid
Voor wie dagelijks in het vergadercircuit verkeert is het altijd een groot moment: de presentatie van een Nationaal Actieplan tegen Wat-dan-ook, het Amsterdams masterplan Wat-gaan-we-doen of het Beleidsplan Alles en Iedereen. 
Daar is altijd ‘keihard aan gewerkt’, bevat ‘een rigoureus andere aanpak’ en dat alles zullen we altijd ‘met elkaar moeten doen’. 
Meest recent op deze stapel papier: het ‘Nationaal Actieplan Dakloosheid: Eerst een Thuis’. Het actieplan staat vol met dingen die we in de cliëntenbeweging al jarenlang roepen (wonen is een mensenrecht, zorg nou eerst dat mensen een woning hebben, plaats de behoeftes van de cliënt centraal, probeer dakloosheid vooral te voorkomen en maak gebruik van ervaringsdeskundigheid), maar is weer buitengewoon vaag over hoe ze dat alles daadwerkelijk gaan realiseren. Terug te lezen via rijksoverheid.nl. 
De doelstelling luidt deze keer trouwens dat dakloosheid in 2030 is verdwenen.

WOONPROTEST
Het woonprotest gaat door, want dat doet de 
wooncrisis ook. Op 26 februari sprak MDHG-directeur 
Dennis Lahey tijdens het protest op de Dam, waar hij 
benadrukte dat dakloosheid geen natuurverschijnsel 
is, maar het gevolg van slecht beleid. ‘Dakloosheid 
slaat het fundament onder je bestaan vandaan en is 
daarmee een grove schending van mensenrechten.’

Winteropvang
Met gemiddeld 390 personen per nacht, maakten afgelopen 

winter niet minder dan 2.146 (!) verschillende mensen gebruik 

van de winteropvang. Hadden wij de vorige wethouder zorg 

nog horen zeggen dat de winteropvang gerust kon worden 

afgeschaft omdat zij voor wat extra 24 uursplekken had gezorgd; 

afgelopen winter tikte Amsterdam dus weer een nieuw record 

aan. De MDHG en de Straatalliantie organiseerden op alle locaties 

bezoekersbijeenkomsten, zodat zij de mogelijkheid hadden om hun 

opmerkingen, klachten etc. bij zowel instellingen, gemeente als 

belangenbehartigers neer te leggen.
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Beste leden

Na 28 jaar hou ik het eindelijk voor gezien.
Ik ga met pensioen.

Ik zal jullie allemaal gaan missen en 
hoop dat jullie mij ook gaan missen.

Ik wIl iedereen graag bedanken, 
dat jullie het zolang met mIj 
hebben kunnen uIthouden.

Ik ben op 9 september 1994 begonnen op de 
Binnenkant 46 bij Niek Hallie, was dakloos 
en nu 23 juni 2023 bij Dennis Lahey ga ik er 
mee stoppen. Gelukkig heb ik nu een huis.

Als ik terugkijk na al die jaren zijn er 
velen die er niet meer zijn, maar ik 
heb altijd gezegd dat als ik ga dan wil 
ik op St. Barbara begraven worden, 
want dan ben ik onder gelijken.

Ik heb een mooIe tIjd gehad en ik neem ook 
afscheid met een bloedend hart.

Als het goed is wordt er een feestje gegeven op  
23 juni en hoop ik jullie nog een keer te zien.

Gegroet allen, ook de medewerkers 
die ik al die tijd heb gehad.

Tabee
Door: Peter van der Gragt
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HET BLAUWE BOEKJE DIGITAAL

Het Blauwe Boekje is een begrip voor iedereen die 
in Amsterdam op de straat is aangewezen: het vrij 
complete overzicht van het woud aan instanties 
en organisaties die je zouden kunnen helpen. De 
Regenboog Groep heeft nu ook een handige digitale 
app gelanceerd, die je onder de naam ‘Streetlife 
Amsterdam’ kunt vinden in de Google Play- en de 
Apple App store. De app werkt met een digitale kaart 
waarin je middels ‘onderwerpen’ kunt zoeken naar 
de juiste plekken. De app leidt je er zelfs via een 
routeplanner naartoe.

Rocket science
In het gezaghebbende blad Jama 
voor Amerikaanse artsen is een 
wetenschappelijk onderzoek 
gepubliceerd waaruit blijkt dat 
druggebruikers beter af zijn wanneer 
zij niet (we herhalen: niet!) worden 
opgejaagd. En wij maar denken dat 
het goed voor je conditie is wanneer 
je telkens moet verkassen. Dat het 
goed voor je sociale vaardigheden is 
wanneer je telkens maar weer ergens 
anders wordt gedumpt en nieuwe 
contacten moet opdoen. Maar de 
wetenschappers hebben er tien jaar 
over gedaan om tot deze conclusie 
te komen. We zullen het in onze oren 
knopen: ‘Onvrijwillige verhuizingen 
kunnen de gezondheid op vele 
manieren schaden.’ Gek hè? 

(Bron: Trouw, 16/4/2023)

NIEUWS

Ik zeg altijd zo: op het 

moment dat er een kilo 

of duizend wordt gepakt 

in de haven van Rotterdam, 

dan zijn dat minimaal twee 

schietpartijen en twee explosies. Dat 

is de meest gemaakte opmerking van 

rechercheurs die hier dag en nacht 

aan werken.

       Jan Struijs, voorzitter van de Nederlandse  

       politiebond, is ontzettend trots op de effecten 

       van de war on drugs    

        

                    
                    

                    
      (Mediastorm, 4-5-2023)
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Gratis geld
voor
bajesklanten!?

Door: Geert Battjes

Een interessante proef in Den Helder met nog 
veel interessantere uitkomsten. Daar kregen 
mensen met een detentieverleden en veel psychi-
sche problemen, inclusief druggebruikers, een 
zogenaamd basisinkomen. Met het extra geld 
mochten ze doen wat ze wilden. En dat blijkt heel 
goed te werken.

Wie dope gebruikt en van weekgeld moet rondkomen 
kent het vast wel. Als je weekgeld binnen is, zorg je eerst 
voor je basisbehoeftes: dope, en mis-
schien wat drank en tabak. Voor an-
dere dingen heb je dan vaak te weinig 
over. Dat geeft stress. Hoe zou je leven 
zijn als je elke maand een paar hon-
derd euro extra kreeg?

In Den Helder hebben ze dat onderzocht, in een pilot 
‘Resocialisatiebudget’. Bij 14 mensen met een detentie-
verleden en veel psychische problemen werd hun inko-
men drie jaar lang aangevuld tot 1.350 euro per maand. 
Voor de meesten van hen werd hun leven een stuk beter. 
Doordat ze minder geldzorgen hadden, waren ze minder 
gestrest en kwam er meer rust. Een van de deelnemers 
zei na afloop van de proef: “Je hebt niet die stress van 50 
euro in de week. Het was gewoon een andere wereld, ik 
was gewoon mezelf. Ik ging genieten, gewoon een dagje 
weg met mijn meisje en de kleine, gewoon boodschappen 
doen.”

Dat was ook één van de opvallendste uitkomsten van de 
proef: hoewel de meeste deelnemers behoorlijk wat mid-
delen gebruikten, gaven ze het extra geld daar nauwelijks 
aan uit. Het ging naar eten, hun gebit, het opknappen van 
het huis, verjaardagscadeautjes en schoenen voor hun 
kinderen. Daardoor werden hun sociale relaties beter en 
nam hun zelfvertrouwen toe.

Minder delictrisico
Doordat deelnemers minder geldzorgen hadden en zich 
beter voelden, kwamen ze veel minder in aanraking met 
politie en justitie. Wat daarbij ook hielp was dat mensen 
alléén dat extra geld kregen zolang ze niet in de gevange-
nis kwamen. Het zogeheten delictrisico daalde met een 
kwart. De samenleving profiteerde er dus ook van.

“Ik ging genieten”

Met een derde van de deelnemers ging het psychisch zo 
goed dat ze niet langer psychische zorg nodig hadden. Dat 
was niet alleen fijn voor henzelf, maar ook voor de maat-
schappij: het scheelde veel dure zorg. Het extra inkomen 
kostte iedere maand per deelnemer een paar honderd 
euro’s, maar het gaat om mensen die daarvoor gemiddeld 
een ton per jaar kostten aan zorg, politie en justitie.
Het was niet alleen maar rozengeur en maneschijn. 
Sommige deelnemers hadden zulke zware psychische 
en andere problemen dat hun leven ondanks het extra 

geld niet beter werd. En twee van de 14 
deelnemers gebruikten het extra geld 
voor criminele handeltjes. Een andere 
tegenvaller, vertelt Irene Veldhuis die 
de proef opzette en leidde: “We hoopten 
van tevoren dat meer deelnemers na 
afloop van de pilot zelf in hun inkomen 

konden voorzien door betaald werk. Dat bleek voor veel 
deelnemers echter niet haalbaar, vanwege te ernstige psy-
chiatrische problematiek en obstakels als het niet hebben 
van een VOG of rijbewijs.”

Minder armoede, minder delicten
Het einde van de proef bleek voor veel deelnemers een 
zware klap. De meesten waren weer terug bij af. Rondko-
men lukte niet meer, en sommigen gingen daarom weer 
zwart werken en hosselen. Anderen kwamen door de 
stress weer in psychische problemen. Irene Veldhuis con-
cludeert dan ook: “Er is hoogstwaarschijnlijk een sterk 
verband tussen het opheffen van armoede en de afname 
van delictgedrag. Het basisinkomen is bij forensische 
patiënten dus mogelijk een goede en goedkope interven-
tie om criminaliteit en overlast te verminderen.” En een 
basisinkomen zou veel méér mensen kunnen helpen. 
“Inmiddels lijkt steeds meer door te dringen dat het ar-
moede zelf is die maakt dat mensen niet uit de problemen 
komen, en bij onze patiënten niet uit de criminaliteit. De 
oplossing ligt dus in het opheffen van armoede door het 
bieden van bestaanszekerheid.”

Is er vanuit de overheid belangstelling voor het 
onderzoek? 
“De Amsterdamse wethouder Marjolein Moorman heeft 
één van de onderzoekers van de pilot gesproken en zij 
heeft haar enthousiasme en interesse geuit. Helaas is het 
vanuit de gemeente Amsterdam hierbij gebleven.”
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“Alsof er een loop wordt gecreëerd om 
mensen uit de opvang te houden..” 

Medewerkers van AMOC zitten vaak met de handen in het haar

Door: Teake Damstra

Ons artikel in de vorige Spuit 11 over dakloze Niet-Nederlandse EU-burgers 

leverde veel reacties op. En terecht: veel EU-burgers wordt tenslotte de toegang 

tot Maatschappelijke Opvang (MO) geweigerd, terwijl ze daar in beginsel wel recht 

op hebben. We spraken na publicatie met veel (al dan niet boze) beleidsmakers, 

ambtenaren en politici over dit probleem. Daarbij werd ons het plan ontvouwd dat 

voortaan alle mensen met IND-code 30 (wat simpelweg betekent dat je Europeaan 

bent) naar een centraal aanmeldpunt bij AMOC van de Regenboog Groep worden 

gestuurd. Spuit 11 sprak hierover met twee medewerkers van het eerste uur, Ewa 

Wielgat (oorspronkelijk uit Polen) en Cristi Vasilescu (oorspronkelijk uit Roemenië).
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Spuit 11: Stel: Ik ben een EU-burger, sta al meer dan vijf 
jaar ingeschreven en ben al die tijd mijn verblijfsrecht 
niet kwijtgeraakt. De IND vertelt mij telefonisch dat ik 
‘duurzaam verblijf’ heb, maar ik heb dit niet verzilverd 
met een officiële aanvraag via de website (kosten €80 
en wachttijd 90 dagen). De GGD stuurt mij vanwege mijn 
‘code 30’ naar jullie. Wat kan AMOC voor mij doen?

Ewa. Niet alleen EU-burgers zelf worden naar ons 
verwezen, wij worden uit alle hoeken van het land 
gebeld onder het mom: “Alle vragen rondom EU-burgers 
kunnen naar AMOC”. Sterker nog, dit wordt in officiële 
correspondentie vermeldt. Een voorbeeld: ik werd vorige 
week gebeld door een maatschappelijk werker van een 
kamertrainingsproject in Amsterdam. 
Haar twintigjarige cliënte (als jong 
kind met haar Poolse moeder naar 
Amsterdam meeverhuisd, hier 
opgegroeid, nooit een Nederlands 
paspoort aangevraagd omdat dit als 
EU-onderdaan niet nodig is) staat op 
het punt door te stromen naar een 
Beschermd Wonen-voorziening. In 
reactie op haar aanmelding BW kreeg 
de hulpverlener een mail van de 
gemeente waarin staat: 

“In de Basisregistratie Personen heeft zij 
verblijfstitel ‘code 30’, wat betekent dat 
het onbekend is of zij recht heeft op zorg 
in Nederland. Dit komt omdat zij een Poolse nationaliteit 
heeft. Alle EU-burgers met code 30 die een aanvraag doen 
voor de maatschappelijke opvang of beschermd wonen 
verwijzen wij door naar AMOC van de Regenboog. Daar 
kunnen zij samen kijken naar haar rechten en kunnen ze 
overwegen om de IND in te schakelen om haar verblijfsstatus 
te veranderen, waardoor het wellicht wel mogelijk is om in 
aanmerking te komen voor een zorgtraject in Amsterdam. 
Dus wij moeten haar aanvraag afwijzen tot er helderheid is 
over haar status. Groet, bindingsfunctionaris GGD.”

Dus ik zeg tegen deze hulpverlener: “Allereerst, ik ken dit 
meisje niet. Dat betekent dat zij naar AMOC moet komen, 
niet echt een geschikte omgeving voor een meisje van 20. 
En dan moet ik, samen met dit meisje dat jullie veel beter 
kennen, bij de IND aankloppen om haar verblijfsstatus te 
wijzigen? Sowieso: ze heeft gewoon het recht om hier te 
verblijven en heeft dezelfde rechten als een Nederlander. 
En ja, ze zou een aanvraag ‘duurzaam verblijf’ kunnen 
doen, maar voordat hier een antwoord op is ben je zo 
drie maanden verder. Veel meer dan de maand die zij nu 
krijgt om haar zaakjes te regelen. Lukt dat niet, dan moet 
zij noodgedwongen terug naar haar stiefvader. Terwijl 
ze juist in de hulpverlening is beland vanwege de zeer 
onstabiele thuissituatie.

Cristi: Het lijkt inmiddels wel alsof de berichten standaard 
worden afgesloten met: “…en AMOC gaat dit oplossen.”

Ewa: Als iemand zich meldt bij de screeningsbalie en vertelt 
dat hij uit Roemenië, Polen of Italië komt krijgt hij direct al te 
horen: “We kunnen je niet helpen, code 30, arrivederci.” Er 
worden ook fouten gemaakt bij de screening. Als ‘code 30’ 
valt, lijken alle deuren dicht te gaan.

Cristi: Het lijkt wel alsof er een loop wordt gecreëerd om 
mensen uit de opvang te houden. Zo van: ga eerst dit 
dansje bij AMOC maar even doen. Terwijl wij, om je vraag te 
beantwoorden, precies hetzelfde doen als jullie. Doorsturen 
naar de Centrale Toegang Maatschappelijke Opvang met het 
verzoek deze mensen toe te laten in de opvang.

Spuit 11: Maar dan wordt het dus mensen pingpongen 
tussen CTMO en AMOC.

Cristi: Ja, precies. Maar ìk kan niet 
beslissen of iemand naar de MO mag; 
dat is aan de GGD. 

Ewa: En de tijd tikt hè. Dit zijn mensen 
die aan de OGGZ-criteria voldoen. 
Elke dag zonder hulp is er één. En het 
proces om een verblijfstitel aan te 
vragen is niet in een maandje geregeld. 
Je moet zorgen dat je een inschrijving 
hebt, een zorgverzekering, inkomen of 
recent inkomen gehad.

Spuit 11: Maar wacht even. We hadden 
het hier toch over een aanvraag ‘duurzaam verblijf’, die de 
gemeente kennelijk wil zien voordat ze mensen toelaten tot 
de MO? Dat kan toch pas na vijf jaar?

Ewa: Je kunt als Europeaan ook een tijdelijk 
verblijfsdocument aanvragen. Zelf heb ik dit destijds ook 
geprobeerd. De IND weigerde en zei letterlijk: “Dat hoeft 
helemaal niet. U bent EU-burger en mag hier gewoon 
leven en werken.” Ik heb het via een officiële klacht moeten 
spelen om het toch voor elkaar te krijgen. Ik wilde mijzelf 
gewoon beschermen. Je weet maar nooit.

Cristi: Om precies dezelfde reden heb ik ook de aanvraag 
gedaan. Bij mij was het probleem dat na vijf jaar verblijf de 
IND mijn pasje niet wilde omzetten in ‘duurzaam verblijf’. 
Ook hier weigerden ze omdat het ‘totaal overbodig’ zou 
zijn. Ik was als arbeidsmigrant immers gewoon beschermd. 
Maar als ik kijk naar hoe het nu gaat, dan vraag je je af 
wat deze bescherming inhoudt. Er is in ieder geval een 
duidelijk verschil tussen bescherming op papier en je ook 
daadwerkelijk beschermd voelen. Er is een soort fluïde 
voorlopige werkwijze die zeer nadelig uitpakt voor aan 
lagerwal geraakte Europerse arbeidsmigranten, welke 
volgens ons in strijd is met de leidende Europese richtlijn 
uit 2004.

Spuit 11: Ja, en zit daar niet juist het probleem? De 
verantwoordelijkheid voor de toepassing van de Europese 
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richtlijn ligt bij de lidstaten. Het is aan hen om de richtlijn 
ofwel om te zetten in wetgeving, ofwel mee te nemen in 
het beleid.

Cristi: Ja, maar dan moet je wel beleid maken. Of in ieder 
geval tot die tijd de mogelijkheid bieden om de rechter 
een besluit te laten nemen. Beide is voor deze groep 
vooralsnog niet het geval.

Ewa: Wij begrijpen natuurlijk wel 
dat de gemeente terughoudend is. 
Een MO-traject is prijzig en voordat 
je een longterm commitment met 
iemand aangaat wil je zeker weten 
dat hij zijn verblijfrecht, en daarmee 
zijn plek in de MO, niet kwijtraakt. 
Dus wij snappen wel dat het kunnen 
overhandigen van een verblijfskaart 
met daarop ‘duurzaam verblijf’ de 
voorkeur geniet. Maar het als harde 
eis stellen, daar zijn we het niet mee 
eens. Want ‘duurzaam verblijf’ dekt de 
lading van het recht op opvang niet. 
Het is niet het juiste instrument om de 
zogenaamde rechthebbendheid aan 
te tonen.

Spuit 11: Tot een jaar geleden was onze ervaring dat de 
GGD EU-burgers wel screende. Rolde daar ‘zelfredzaam’ 
uit dan kreeg hij een ‘afwijzing MO’ mee. Voldeed hij wel 
aan de OGGZ-criteria, dan werd hij op de wachtlijst gezet 
voor een MO-plek, maar stond het traject on hold omdat, 
en ik citeer: “het code 30-verhaal nog even moet worden 
uitgezocht”. Destijds konden we de twijfel nog wegnemen 
door belastingaangiftes en loonstroken van de afgelopen 
jaren te overhandigen.

Cristi: Dat is inmiddels niet meer het geval. Mensen 
worden zonder screening of beslissing op papier 
weggestuurd. Probeer dan maar eens met een advocaat 
alsnog de gevraagde hulp te krijgen. Zonder al te 
paranoïde te willen klinken: er is volgens mij een goede 
reden waarom het zo moeilijk is om een afwijzing op 
papier te krijgen. Dit wordt als je het mij vraagt bewust 
tegengewerkt omdat de gemeente bang is dat dit de deur 
openzet voor nog veel meer EU-burgers. Ook weer een 
begrijpelijke angst, maar een manier van werken die een 
aantal mensen flinke schade toebrengt.

Ewa: Even voor de duidelijkheid. Onze opvang is geen 
onderdeel van de MO hè. Deze plek is gecreëerd om 
mensen tijdelijk een stabiele plek te bieden waarbinnen 
zij ten eerste comfortabel kunnen nadenken over wat hun 
perspectieven zijn. Het is vooral gericht op mensen die 
door de beneveling van hun verslaving of psychiatrische 
klachten op dit moment niet helder kunnen nadenken 
over dit soort dingen. Tijdens hun verblijf helpen we ze bij 
het maken van toekomstplannen.

Spuit 11: En zetten jullie dan mensen door naar de MO?

Cristi: De keren dat wij dit hebben geprobeerd liepen 
we tegen dezelfde blokkades op als jullie. Je moet niet 
vergeten dat de hulp die wij hier bieden over heel andere 
dingen gaat dan de hulp in de MO. MO-trajecten zijn 
gericht op het in de toekomst zo zelfstandig mogelijk 
kunnen wonen.

Ewa: Stel: ik dien een aanvraag 
duurzaam verblijf in, dan moet ik 
ook vertellen wat de reden van de 
aanvraag is. Als je deze aanvraag doet 
op een moment dat je bijna op rock 
bottom zit, wat redelijk vaak het geval 
is wanneer je bij ons in de opvang 
verblijft, dan is er een risico dat de 
uitkomst negatief uitpakt. Eigenlijk 
zeg je dat de voornaamste reden 
van je verblijf is om hier opgelapt te 
worden, in de hoop dat je je straks 
weer zelf weet te redden. De kans om 
afgewezen te worden is dan groter dan 
wanneer je dit doet als alles goed gaat. 
Dit is een afweging die ik niet graag 

maak, en nogal een opdracht om bij de hulpverlening 
neer te leggen.

Cristi: Ik hielp lang geleden een vrouw die werkzaam 
was als sekswerker. Deze vrouw was slachtoffer van 
mensenhandel en had op basis daarvan tijdelijk verblijf 
gekregen. Na vijf jaar verliep dit document en mevrouw 
wilde een aanvraag ‘duurzaam verblijf’ doen. Mevrouw 
was op dat moment niet economisch actief en dus 
durfde ik die aanvraag niet zomaar te doen. De IND 
vertelde mij dat deze aanvraag helemaal niet nodig 
is en adviseerden me zelfs om een bijstandsuitkering 
aan te vragen. Dat ging goed. Omdat het recentelijk 
ook op andere leefgebieden slechter met haar ging, 
wilde ik haar nu aanmelden voor de MO. Maar daar 
werd ze afgewezen vanwege de onduidelijkheid over 
haar verblijfsrecht. Wat ik nog kwalijker vind, is dat er 
geopperd werd dat mevrouw misschien beter terug 
kon naar haar geboorteplaats. Terwijl bekend is dat zij 
door dorpsgenoten heel Europa is doorgesmokkeld om 
verkocht te worden als sekswerker. Door een criminele 
bende waartegen ze notabene heeft getuigd, wat 
geleid heeft tot arrestaties. De vrouw is gevlucht. Ze is 
getraumatiseerd. Mevrouw is verslaafd geraakt. Hoe kun 
je adviseren haar terug te sturen naar de plek waar al 
deze ellende is begonnen?!

Ewa: Juist voor deze mensen moet je de zorg toegankelijk 
maken.

Cristi, zichtbaar emotioneel: Toen ik dit werk begon 
werkte ik voornamelijk met dit soort mensen. Sterker 
nog, schrijnende verhalen als deze waren de reden 
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dat er hulp werd opgetuigd voor niet-Nederlandse 
EU-burgers. Mensenhandel moest worden aangepakt. 
HIV moest worden teruggedrongen. Eigenlijk is AMOC 
hieruit geboren. Er werden destijds maatschappelijk 
werkers aangesteld die de straat op werden gestuurd 
om dergelijke slachtoffers op te zoeken en te helpen. 
Dat deze vrouw, die ik tien jaar geleden van straat moest 
plukken om te helpen, nu na al die jaren wordt geweigerd 
in de opvang is kan ik niet verkroppen.

Ewa: Toen ik dit werk achttien jaar geleden begon, werkte 
ik voornamelijk met gebruikers en heb ik altijd gehamerd 
op harm reduction. Ik had goed contact met de GGD, met 
dokter Valckenier. We konden methadonbehandelingen 
opstarten. We hadden contact met Jellinek wanneer 
gebruikers aangaven te willen afkicken. Wij hebben 
zelfs meerdere mensen naar de MO kunnen doorzetten 
zonder dat het ooit over IND-codes ging. 

Cristi: Iedere keer als ik de IND bel om toch iets van een 
inschatting te kunnen maken, krijg ik hetzelfde verhaal te 
horen: “Wij gaan niet over de toegang tot de opvang of 
uitkering. Dat is aan de gemeente. Mocht de gemeente 
twijfelen aan het verblijfsrecht dan kunnen zìj hierover 
contact met ons opnemen.”

Ewa: En het gaat hier niet om duizenden mensen hè. 
De mensen waarvoor wij tot dusver een MO-aanvraag 
hebben willen doen zijn op twee handen te tellen. Dezelfde 
angst voelden we in de aanloop naar deze opvang. Men 
was bang dat dit een enorme aanzuigende werking zou 
hebben. Maar hier zit je niet voor je lol. We hebben het hier 
over een paar mensen die zich altijd een slag in de rondte 
hebben gewerkt in Nederland. Niet zelden slecht betaald 
en onder slechte arbeidsomstandigheden. Die ergens 
in het proces flink aan lagerwal zijn geraakt en die er nu 
zonder hulp niet uit komen.

Cristi: En ook om voor onze opvang in aanmerking te 
komen moet je voldoen aan de OGGZ-criteria. Wanneer je 
mensen bij ons wilt aanmelden waarvan jij al weet dat zij 
aan deze criteria voldoen en die vrijwel zeker een IND-
check doorstaan, dan zou ik zeggen: “Meld ze gewoon aan 
voor een plek in de Maatschappelijke Opvang. Dat is waar 
zij moeten zijn.”

Ewa: Als maatschappelijk werkers willen we een signaal 
afgeven dat kwetsbare mensen in de knel komen door dit 
beleid. Zet zitten vast tussen IND, GGD en uiteindelijk ook 
Amoc, want wij kunnen het beleid dat nu is gemaakt niet 
uitvoeren. We missen de middelen om de juiste hulp te 
bieden.

13

Column: Leonie Brendel

Prioriteiten
Eens in de zoveel tijd zijn cliëntvertegenwoordigers welkom op het kantoor van 
OJZ, de afdeling van de gemeente Amsterdam waar de maatschappelijke opvang 
onder valt. Sinds kort zijn ze gevestigd in Stopera. En elke keer verbaas ik me 
weer. De afdelingen van de gemeente zijn zodanig ingericht dat mijn mond er 
even van openvalt.

Moeten we de gemeente er dan echt aan herinneren dat zij zich zorgen zouden 
moeten maken over het creëren van veilige en waardige plekken en fatsoenlijke 
ondersteuning voor dak- en thuislozen in plaats van zorgen over de esthetische 
aspecten van hun werkplekken?
Maar zonder schaamte word ik door het gebouw heen geleid, waar ik in een 
vergaderruimte terecht kom waarvan geen van de medewerkers weet om te 
gaan met de laatste technologische snufjes. Tegen mijn zin help ik hen de hybride 
vergadering te starten. Sommige ambtenaren werken namelijk nog steeds vanuit 
huis, ondanks dus die prachtige werkplekken die zij aangeboden krijgen. Het 
wordt echt tijd dat de gemeente haar prioriteiten op een rijtje zet en investeert in 
het welzijn van alle burgers en niet alleen van degenen die zich binnen hun muren 
bevinden.
En tegen de tijd dat ik terugkom op ons veel te kleine, rommelige maar gezellige 
kantoor, waar we met onze subsidiehoogte eigenlijk altijd weer onderbezet zijn, 
waar we gebruik maken van tweedehands stoelen en goedkope (maar prima) 
koffie, krijgt ik een krantenartikel van Het Parool onder ogen: ‘Stad eindigt 2022 
met bijna 200 miljoen euro in de plus.’
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In Memoriam

Arnold Folkerts
Betrokken bij veel, vooral bij mensen

12-11-1956 – 14-02-2023

Katie Verkaaik
Oud-medewerkster MDHG

 7-4-1929 -  9-3-2023

Edo Paardekooper 
Overman

Oud-bestuurslid MDHG / Belangenbehartiger 
7-10-1948 – 10-12-2022

Marinus Boterman (Rien)
Voorheen actief binnen o.a.  

de Daklozenvakbond, 
Bureau Straatjurist en de Straatalliantie

16-02-1956 – 07-12-2022

Erwin Abbas
16-02-1956 – 07-12-2022

Leo Hamans  
(Leo Hoogwegt)

10-11-1948 - 12-5-2023
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NIEUWS
‘Zelfs als gezinnen met kinderen op straat belanden, duurt het lang voordat er daadwer-
kelijk oplossingen worden geboden.’ Het was één van de uitspraken tijdens het Kap-
stokoverleg tussen Amsterdamse gemeenteraadsleden en dak- en thuislozen. Willemijn 
de Nooijer van Bureau Straatjurist noemde de huidige situatie voor deze gezinnen zeer 
zorgelijk. ‘We zien steeds meer de humanitaire ondergrens in beeld komen.’

In 2021 heeft de toenmalige gemeenteraad ingestemd met een bezuiniging op de noodop-
vang. Daardoor is het aantal plekken gefixeerd op 200. Concreet zijn de criteria voor toegang 
tot de noodopvang aangescherpt. Sinds begin april dit jaar werkt de GGD bovendien met een 
wachtlijst voor toegang tot de noodopvang. Dat betekent dat ook gezinnen die wèl recht heb-
ben op opvang en dus in acute nood verkeren, moeten wachten totdat er plek is. Het weigeren 
van deze gezinnen betekent niet dat ze er niet meer zijn. Het leidt ertoe dat gezinnen meer dan 
eens onder de radar verdwijnen of in een kwetsbaar netwerk moeten verblijven en van bank 
naar bank hoppen. ‘Netwerk’ blijkt bovendien een ruim begrip: het gaat steeds vaker om onbe-
kenden. Hierbij is misbruik en uitbuiting geen uitzondering.

De Kapstokoverleggen worden sinds 
2015 door de MDHG en de Straatalli-
antie georganiseerd. Afgelopen januari 
ging het -naast dakloze gezinnen-  
onder andere over de winteropvang, 
schuldsanering, fouten bij WPI, huis-
uitzettingen door wooncorporaties, de 
flauwekul rond ‘zelfredzaamheid’ en 
de rechten voor EU-burgers.

Voor alle verhalen en de vragen die 
dit bij gemeenteraadsleden opriep 
was eigenlijk iets te weinig tijd, waarop 
de aanwezige leden van GroenLinks, 
PvdA, Volt, SP en Partij voor de Dieren 
voorstelden de frequentie van het 
overleg op te voeren naar twee keer 
per jaar.

Blowen gebeurt toch 

wel. Dat is niet weg 

te denken. Door een 

verbod in te stellen, 

verdwijnt het probleem 

niet opeens.

Ruud Kuin, voorzitter van de Neder-

landse BOA Bond over het blowver-

bod in de Amsterdamse binnenstad.          

 (Het Parool, 21-5-2023)
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Een dag op Het Daklozenkantoor

Door: Leonie Brendel

Het is bijna een jaar geleden dat 
Bureau Straatjurist, de Daklozen-
vakbond en de Belangenvereniging 
Druggebruikers MDHG gezamenlijk 
Het Daklozenkantoor startten. Met, 
voor de MDHG, als doel: eenzelfde 
soort ondersteuning voor dak- en 
thuislozen zonder druggebruik. Dus 
daar waar ik als MDHG-medewerker 
al jaren over spreek, fantaseer en 
op hoop is nu gedeeltelijk werke-
lijkheid geworden. Maar hoe dat er 
precies uitziet en voelt was mij nog 
onbekend. Maar niet voor lang, want 
nood breekt wet: vanwege onder-
bezetting werk ik deze week ook op 
Het Daklozenkantoor.

Het Daklozenkantoor is voor nu alleen nog geopend op maandag, 
woensdagochtend en donderdag. Op dinsdag is er een telefonisch 
spreekuur. Het is donderdagochtend en rond half tien uur kom ik aan 
op de Arie Biemondstraat 103 in Amsterdam West. Buiten staat een 
bord met “Het Daklozenkantoor”. Het is voor velen vaak even zoeken, 
maar je moet via een trappetje omhoog. Daar loop ik een ruimte bin-
nen met een aantal computers, een apart kantoortje en een vergader-
ruimte. Er staat een tafeltje met koffie, thee en flyers. Het is een beetje 
donker, maar toch gezellig.

Cliëntondersteuning
Het Daklozenkantoor is bedoeld als (zoals de naam al verklapt) kan-
toor voor eenieder met huisvestingsproblematiek. Het biedt een plek 
waar mensen zelfstandig kunnen werken achter computers, gebruik 
kunnen maken van faciliteiten als een printer en telefoon en waar ze 
ondersteuning kunnen krijgen van cliëntondersteuners. Als snel merk 
ik dat vooral naar dat laatste veel vraag is. Het kleine aantal mede-
werkers en vrijwilligers is al snel druk in gesprek met bezoekers of aan 
de telefoon. 

Mijn dag begint met een spreekuur voor Buurtteammedewerkers. 
Samen met een medewerker van de Regenboog Groep willen we een 
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aanspreek- en informatiepunt bieden voor vragen met betrekking tot 
huisvestingsproblemen. Ondanks dat de vraag naar informatie vanuit 
het Buurtteam normaal gesproken groot is, is de opkomst vandaag 
laag. Besloten wordt om het spreekuur vroegtijdig te beëindigen, en 
dat is fijn: ik zie al aardig wat mensen op de gang staan.

Aan de slag
Er is geen tijd om rustig ingewerkt te worden, dus ik ga meteen aan 
de slag. Het is een beetje improviseren, maar samen met een bezoe-
ker kom ik er snel achter wat er moet gebeuren. Onze afspraak duurt 
nog geen drie kwartier, en tijdens dat gesprek ben ik zes keer gebeld 
door anderen. Het zijn niet alleen mensen die hulp zoeken, maar ook 
veel hulpverleners en andere mensen die informatie nodig hebben. 
Ik probeer iedereen te woord te staan, maar voor veel zaken moet ik 
mensen toch even vragen om langs te komen.
Sommige mensen komen eventjes binnen met een korte vraag of om 
even snel wat op internet te zoeken, anderen blijven de hele middag 
zitten om bijvoorbeeld hun telefoon op te laden en allerlei zaken ach-
ter de computer te regelen. De meeste mensen maken echter gebruik 
van de ondersteuning die ze hier geboden wordt. Naast medewerkers, 
ervaringsdeskundigen en vrijwilligers van Het Daklozenkantoor zit ook 
Bureau Straatjurist er elke donderdagmiddag. Van 13:00 tot 14:30 uur 
is een inloopspreekuur voor sociaaljuridische vragen. Het valt mij op 
dat er al snel te weinig spreekruimtes zijn waar men in privacy kan zit-
ten. Daarom is het voor sommigen een beetje zoeken waar ze kunnen 
gaan zitten.

De gehele dag spreek ik bezoekers. De ene vluchtig en een ander 
uitgebreid. Bezoekers zijn blij met een plek waar ze binnen kunnen lo-
pen. Aan de andere kant merk ik dat het lastig is dat ze niet elke dag 
terecht kunnen en vaak afhankelijk zijn van andere voorzieningen. Ve-
len zijn al op verschillende plekken geweest en hebben al heel vaak 

‘nee’ gehoord. Bij Het Daklozenkantoor 
krijg je geen ‘nee’ en is er expertise en 
kennis over de ingewikkelde zaken en 
routes binnen de “Amsterdamse daklo-
zenscene”.

Terwijl ik het kantoor aan het einde van 
de dag verlaat, hoor ik een mevrouw 
tegen de cliëntondersteuner van Het 
Daklozenkantoor zeggen hoe blij ze met 
deze plek is. Ze heeft nog nooit eerder 
een plek gehad waar ze zo gemakkelijk 
naar binnen kon lopen en gehoord werd. 
Een plek waar er respect is en waar ze 
zo geholpen wordt..

17
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Door: Derrick Bergman / Gonzo Media

De vorige editie van Spuit 11 was volgens de cover nummer 2 van jaar-
gang 39, waarmee deze Spuit het 40ste jaar van ons tijdschrift zou in-
luiden. We stuurden journalist Derrick Bergman de archieven in om een 
geschiedenisverhaal over ons tijdschrift te maken, maar die blies al snel 
de verjaardagskaarsjes voor ons uit…

Toen de MDHG mij vroeg om een verhaal te maken over veertig jaar Spuit 11, fronste ik 
mijn wenkbrauwen. Dat verhaal wilde ik graag schrijven, maar volgens mij bestaat het lijfblad 
van de MDHG al langer. Dus dook ik in mijn archief en in de Spuit 11-collectie van de Konink-
lijke Bibliotheek in Den Haag. Op zoek naar de ziel van een buitengewoon tijdschrift. 

Van een Vlaamse vriend kreeg ik vorig jaar een bijzonder cadeau. Hij kent mijn verzameling 
boeken, tijdschriften en ander drukwerk over drugs en verraste me met de twee allereerste 
edities van Spuit 11. De oudste, met een geel omslag, bevat geen datum of nummer, maar 
wel een stempeltje met ‘nov.80’. Onder een getekende vacature binnenin staat het jaartal 
voluit; solliciteren tot uiterlijk 1 november 1980. De conclusie is onontkoombaar: Spuit 11 
bestaat geen veertig, maar al drieënveertig jaar! 

Aan de andere kant: Spuit 11 verscheen vaak onregelmatig en in sommige jaren helemaal 
niet. Zo bezien is de jaargang van 2023 misschien toch de veertigste. Die onduidelijkheid 
past wel bij de Spuit 11. Het redactioneel van het eerste nummer staat -lekker dwars- he-
lemaal achterin. Onder het stukje staat een Spuit 11 lezend poppetje dat “Tjonge jonge wat 
n gek blad” zegt. De taal, toon en vormgeving hebben een hoog schoolkrantgehalte. Zo 
niet de inhoud. Het artikel ‘Smerissen contra junkies’ van redacteur Stanley Smits begint zo:

Als je dope gebruikt heb je veel geld nodig. Want zolang dope illegaal is kost het 
handen vol geld. Nou heeft de doorsnee junk geen bankrekening met een bom geld 
daarop, dus het resultaat is, dat je jezelf de pest moet stelen voor je dagelijkse shotje.

Ook in het eerste nummer: een verslag van een recente actie in Paradiso. 
Daarom toog de MDHG (Maak De Heroïne Gewoon) onlangs naar Paradiso, waar een Can-
nabis-vrij avond onder leiding van Simon Vinkenoog gehouden werd. Aldaar hebben we zo’n 
duizend ballonnen naar beneden laten dalen met een stickie (zoals ooit de joden hun manna-
broden uit de hemel zagen vallen) en een stenciltje. Daarin proberen we de hasjiesj-rokers 
begrip bij te brengen voor het feit dat er ook mensen zijn die andere verboden drugs gebruiken 
omdat ze dat lekker vinden. Maar dat die andere gebruikers bloot staan aan een ware heksen-
jacht van de hele samenleving, van de dealer en de politie.

De verleiding is groot om nog meer te citeren, omdat de teksten je transporteren naar een 
ander tijdperk. Sommige artikelen, zoals “Info voor de verstandige gebruiker….”, zijn hard-
core harm reduction, zonder enig geheven vingertje. Zoals het advies om altijd genoeg 
spuiten te kopen, “het liefst vòòrdat je dope koopt, want je wilt dan zo gauw mogelijk naar 
huis om een shot te nemen”. Een inlegvel waarschuwt voor gebruik van citroen of azijn 
om Turkse heroïne mee op te lossen. De eerste Spuit 11 bevat ook een huiveringwekkend 
kort verhaal over cold turkey afkicken van René/Renate Stoute, die in 1982 zou debute-
ren met “Op de rug van vuile zwanen”, een cultboek over het junkiebestaan.

(maar eigenlijk klopt daar niks van)
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(maar eigenlijk klopt daar niks van)

De ijskoude betonvloer waar je je pijnlijke botten op uitstrekt als een vuile dweil, lig-
gend in je eigen braaksel, ben je je zo bewust van je zieke lichaam voel je je darmen 
kronkelen terwijl het zweet je uitbreekt en je je benen niet stil kunt houden omdat 
je geen controle meer over je spieren hebt, en je geen minuut tot rust kunt komen, 
je strak van de zenuwen staat, en je al drie dagen zonder Dope in de cellen van 
het Hoofdburo, gefrustreerd door verstikkende onmacht, met je kop tegen de muur 
beukt, schreeuwend om een dokter, is er niets menselijks meer in je, ga je tekeer als 
een beest, en dreigt de sleuteldraaier met geweld als je nog een keer tegen de deur 
trapt en doorgaat met lawaai te maken, maar jullie kunnen me hier toch niet laten 
kreperen, ik ben ziek, ik heb medicijnen nodig, heb ik dan geen rechten?

Is Spuit 11 ’s werelds eerste tijdschrift dat alle lezers wiet cadeau heeft gedaan? Het zou 
zomaar kunnen. In het tweede nummer zit een zakje van pergamijn papier geplakt met daar-
boven de tekst:

Het zakje wiet wat hieronder (hopelijk) hangt was bedoelt als Sinterklaaskadootje. Bij 
het maken van dit blad bleek dat het pas in januari uit kon komen. T was daarom een 
beetje lullig om half januari met ’n Sinterklaasgedicht(kadootje) te komen. Bouw een 
lekkere stick van deze Nederwiet en gebruik het goed.

De geest van de jaren zestig, aan het begin van de jaren tachtig. De onzin van verplicht af-
kicken komt aan de orde en zal nog vaak opduiken in de kolommen van Spuit 11, net zoals 
het belang van gebruikersruimtes. Historisch is de verslaggeving over de bezetting van De 
Princehof op de Wallen:

Op 12 november hebben we het Princenhof-beneden bezet. Deze ruimte is ooit in-
gesteld om als dagcentrum te fungeren voor gebruikers die in de stad rondzwerven 
en geen plekkie hebben waar je onopgefokt rustig kan zitten kletsen, lezen, kopje 
koffie drinken etc. Deze ruimte stond door allerlei toestanden al een jaar leeg, dat 
was voor de MDHG reden genoeg om de tent demonstratief open te gooien, omdat 
wij geloven dat er genoeg behoefte is aan zo’n ruimte.

Anno 2023 is de Princehof nog steeds een inloophuis, met een voor iedereen toegankelijke 
spuitenomruil en een gebruikersruimte. Zulke faciliteiten komen er niet vanzelf maar zijn zwaar 
bevochten, met de MDHG voorop in de strijd. Spuit 11 is niet alleen een lijfblad voor drug-
gebruikers en een harm reduction tool, maar ook een actiemiddel richting de autoriteiten, de 
politiek en de instanties die zich met drugs bezig houden. Het blad toont hen de werkelijkheid 
achter hun rapporten en beleidsplannen.

Spuit 11 begint als maandblad, maar elke vier weken een nieuw nummer blijkt al snel onhaal-
baar. Dus wordt het maandblad een kwartaalblad, daarna een blad dat “ongeveer vier keer 
per jaar” verschijnt, dan wel “minimaal 3x per jaar” en daarna “onregelmatig” of “zeer onregel-
matig”. De laatste vijf jaar wordt twee keer per jaar gehaald. Het voorwoord van de editie van 
september 1994, de oudste in de collectie van de Koninklijke Bibliotheek, begint zo: 
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Voor je ligt weer een op ouderwetse wijze gemaakte SPUIT 11. De SPUIT 11 kon 
deze keer vanwege financiële problemen niet bij de drukker worden gedrukt. Van-
daar een uitgave die door het fotocopieerapparaat is gehaald.

Pas vanaf 1996 komt er een computer aan de opmaak te pas en neemt Spuit 11 afscheid 
van de typemachine/schoolkrant-look. De editie van mei 1996, “gestoken in een nieuw jasje”, 
ziet er wel dodelijk saai en zakelijk uit. Het zijn magere jaren bij de MDHG, met geldgebrek 
en onderbezetting. In de Spuit 11 van maart 1998 schrijft Joline: ‘Het 20-jarig jubileum was 
geen groots opgezet spektakel maar een klein opgezet feestje, zoals ook de stappen naar het 
ideaal; klein, maar voorzien van onstuitbaar enthousiasme.’

Job Joris Arnold, die begin 1999 stafmedewerker bij de MDHG wordt, brengt leven in de 
brouwerij en tilt Spuit 11 naar een hoger plan. Het blad wordt helemaal gerestyled en krijgt het 
logo dat het nog steeds heeft. De edities van najaar 1999 en winter 1999/2000 verschijnen in 
oblong formaat, in de breedte. Ze horen tot de mooiste nummers van Spuit 11 die ik in mijn 
zoektocht tegen ben gekomen. Met kenmerkende bravoure en ironie schrijft Arnold in het 
voorwoord:

Met blijdschap geeft de MDHG-familie kennis van de wedergeboorte van de enige 
echte SPUIT 11, het altijd omstreden lijfblad van de Amsterdamse scene. 
De hogere eisen die de alsmaar verder vervlakkende maatschappij aan uiterlijkhe-
den stelt hebben uiteindelijk hun uitwerking ook op onze behoeften niet gemist. In-
nerlijk willen we maar niet veranderen en dat hopen we ook nog lang niet te hoe-
ven. We waren natuurlijk altijd al geweldig en hoewel we onze hoogstaande kunsten 
enige tijd zeer onregelmatig met u mochten delen; we zijn het nog steeds.

De oplage stijgt van duizend naar tweeduizend stuks. De uitstraling en vormgeving -sinds 
begin van de eeuw verzorgd door Roger van der Klugt- zijn professioneel en eigentijds en de 
teksten komen veel beter uit. Zoals het gedicht De honger:

Een dier ben ik van nachtelijke straten,
een schaduw op ’t nat van spiegelend beton,
de dreiging in de hoeken en de gaten,
het plots opwaaien van een stuk karton.

De honger ben ik naar de opiaten,
en ’t speelt geen rol hoe of wanneer ’t begon,
daar ben je in je aangeschoten staat en 
ik twijfel niet, ik weet niet van pardon.

Niet eens voor mij, de solitaire jager
die door ’t genadeloos constant geknaag
misschien tot aan het einde van zijn dagen
zelf onophoudelijk wordt opgejaagd,
laat staan voor jou, dus hou maar op met grienen,
en geef je geld, ‘k heb zin in heroïne.

In het boek ‘Recht op roes – druggebruikers en belangenbehartiging’ (2000) zegt Job Joris 
Arnold over Spuit 11: “Ons blad is een manier om ons te profileren, het gebruikersperspectief 
naar voren te brengen en onze visie te presenteren. En om feitelijke gegevens over politie en 
hulpverlening bekend te maken. Door de aantrekkelijkheid en leesbaarheid te vergoten, ver-
wachten we dat meer mensen kennis nemen van deze informatie.” 

Het herfstnummer van 2002 bevat een cartoon van DC Lama, pseudoniem van huidig direc-
teur Dennis Lahey, de eerste van vele. In het winternummer van 2002 zit een groot formaat 
uitvouwposter, van Darth Vader met een injectiespuit als lightsaber en de slogan ‘Van geou-
wehoer word je niet high!’ Alle goede voornemens ten spijt lukt het niet om de frequentie op 
peil te houden. In 2003 verschijnen maar twee Spuiten 11. In zijn voorwoord bij het winter-
nummer schrijft Job Joris Arnold: 
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Ik geef het onmiddellijk toe: voor een kwartaalblad is twee keer per jaar verschijnen 
aan de lage kant. Relaxte werkplek, die MDHG? Dacht het niet. Feit is wel dat de 
metaalmoeheid bij mij rond deze -mijn 16e editie- behoorlijk toeslaat. Er is meer te 
vertellen dan lang het geval is geweest, maar het komt hoe langer hoe beroerder 
mijn strot uit.

Willemijn Los neemt in 2004 het roer bij de MDHG over en wordt in het zomernummer ge-
interviewd door Job Joris Arnold. ‘Spuit 11 is mijn zwarte gat,’ zegt Los. ‘Ik ben er niet bij 
betrokken geweest, de meeste gebruikers trouwens ook niet, misschien moet Spuit 11 weer 
wat meer voor en door gebruikers worden.’ In 2004 verschijnt één editie, in 2005 geen enkele. 
In het winternummer van 2006 beschrijft Los de turbulente voorbije periode:

Het was 2004, heel Amsterdam zuchtte onder een steeds repressiever drugsbeleid. 
Heel Amsterdam? Nee, een klein grachtenpandje gevuld met dappere drugsgebrui-
kers bleef moedig verzet bieden tegen de groeiende onverdraagzaamheid.
In ons huis geen gebruik stiekem op het toilet, uit de kast met de dopeverdelers. In 
alle rust en openheid deelden onze drugsactivisten hun verdriet, lol en dope. Van 
heinde en verre kwamen de opgejaagden tot ons. (…) De politie had twee maan-
den van observatie en zelfs infiltratie nodig om onze formule te doorgronden. Geen 
hulde, geen loftuitingen, geen oorkonde, maar een inval viel ons ten deel. (…) 
We kozen deze keer geen dope voor ons geld en weken uit naar een nieuw toe-
vluchtsoord, toepasselijk gelegen op kruipafstand van het stadhuis, met parkjes, 
metro-ingang, methadonposten, heroïneverstrekking, dijkverboden en cameratoe-
zicht precies om de hoek.

Ook na de verhuizing naar het Jonas Daniël Meijerplein blijft Spuit 11 een ondergeschoven 
kindje; tussen 2007 en 2012 verschijnt maar een handvol edities. ‘Hallo, daar zijn we weer!’ 
staat met grote letters op het omslag in het voorjaar van 2012. Voorin grapt de redactie: 
‘Even weggeweest, maar nog lang niet uitgeblust: de Spuit 11. Wegens lang niet ver-
schijnen ondertussen ook wel de Spuit 12 genoemd.’ Na zeven jaar is Willemijn Los bij 
de MDHG vertrokken. Haar opvolger Dennis Lahey maakt Spuit 11 journalistieker, met 
aantrekkelijke covers, korte berichten en citaten uit de MAP-NL, de digitale knipselkrant 
van de MDHG. 

De oplage stijgt naar 2.500 stuks en sinds 2018 verschijnt er elk jaar een zomernummer en 
een winternummer, in een oplage van 5.000 exemplaren. De Spuit 11 is in rustiger vaarwater 
gekomen en gegroeid tot 24 pagina’s op fullcolour glanspapier. Het underground krantje vol 
spelfouten en uitroeptekens is een professioneel, helder vormgegeven tijdschrift geworden. 
Het aandeel van de gebruiker in de inhoud is minder groot dan voorheen, maar nog steeds 
staan er gedichten en verhalen van gebruikers in Spuit 11 en komen ze in interviews aan het 
woord. Hofleverancier van poëzie is Mister MDHG Peter van der Gragt. Een van zijn gedichten 
gaat over Spuit 11:

Eindelijk is hij er weer,
wel wat langer dan de vorige keer

Wanneer komt de volgende uit,
of is dit de laatste spuit.

Het zal toch niet gebeuren dat we die moeten missen,
of ben ik me daar aan het vergissen.

Laten we daar allemaal wat aan gaan doen,
weet je wel net als toen.

Als we daar allemaal wat voor gaan schrijven,
dan kan de Spuit 11 blijven.

Vakblad voor druggebruikers
Door de jaren heen heeft Spuit 11 verschillende 
ondertitels en slogans gebruikt. Een greep:
Voor (ex)gebruikers, door (ex)gebruikers 
Het maandblad van de vereniging Medisch/
sociale Dienst Heroïne Gebruikers
Vakblad voor druggebruikers
Vakblad voor druggebruikers en eenieder die met 
drugs en drugsbeleid te maken heeft
Kwartaalblad van de Belangenvereniging 
Druggebruikers MDHG
Gratis verstrekt aan gebruikers

Op www.mdhg.nl zijn Spuit 11’en van de 
afgelopen twintig jaar terug te lezen.
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Gesnurk in T6 Winteropvang
Ik slaap nog liever naast een landingsbaan van Schiphol, dan in de Winteropvang bij T6. Dat gesnurk was nog luider dan een Boeiing 737.

Lid raakt woning kwijt en HVO biedt nieuwe, al dan niet tijdelijke, plek aan bij de Aak: een ziekenboeg voor dakloze mensen. R reist met tegenzin naar Osdorp af om te kijken.
MDHG: “En? Wat vind je ervan?Lid: “Ja treurig. Om depressief van te worden, zo ik dat niet al ben.”
MDHG: “Het is voor nu helaas een beetje dit of de straat. Misschien kun je het een beetje zien als een tijdelijk hotel?”
Lid: “Dus een soort not-stay-ok?”

Lid: What doesn’t kill me, brings me
closer to the politiebureau. 

“Er zijn twee dingen waar ik bang      

  voor ben: 
  God en bacteriën. 

  En waarom? 
  Omdat je die twee ellendelingen        

  niet kan zien!”

Duncan Rozenblad

Ze zeggen 
dat mensen te veel 

in hun bubbel leven, 
maar ik heb überhaupt 

geen lucht meer.
Spuit Elfje

MDHG:  
“Did you ever work before?”

Lid:  “Yes, I worked in   
    another place for  
    a while. “

MDHG:  
 “But did you have a job 
    in Amsterdam?”

Lid:  “Yes, a blow job.”

Opvang met perspectief
Een lid komt bij de MDHG met de mededeling dat hij uit de 
opvang van de Transformatorweg wordt gezet. Hij moet 
nu terug naar de Gastenburgh, maar ziet dit helemaal niet 
zitten. Als de medewerker van de MDHG vraagt waarom 
hij eruit moet zegt hij:

 “Ze zijn gesloten: de plekken zijn nodig voor de 
winteropvang”. 
Dit lijkt de medewerker van de MDHG zeer 
onwaarschijnlijk, dus belt ze met de begeleider aldaar. 

“Dat klopt,” zegt de begeleider van T6: “De DNO (dag- 
en nachtopvang -red) is nog wel open, maar de OMP 
moest worden gesloten. Heel vervelend, maar de enige 
mogelijkheid voor meneer is om terug te gaan naar de 
Gastenburgh”. 
“Ah,’ zegt de medewerker van de MDHG: “Ik wist helemaal 
niet dat er nog een andere afdeling was. Waar staat OMP 
eigenlijk voor?” 
De begeleider: “Opvang met perspectief.” 
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Nadat hij uit de gevangenis kwam, raakte Ronald Goedman dakloos. Hij had veel vrienden 
en kennissen en ging van bank naar bank. Omdat hij niet door kon geven waar hij sliep, 
ontving hij geen uitkering. Bij zijn vrienden en kennissen bewaarde hij ook de door hem op 
straat gevonden voorwerpen. Troep noemt hij het: “het opstapelen van troep, later zullen er 
mogelijkheden komen om het te verwerken”.

Het is in die tijd dat hij begon met kunst te maken, iets wat hij op zijn lagere school al geleerd 
had. Lezen en schrijven niet: dat leerde hij in de bajes. Na tien jaar dakloosheid heeft hij 
eindelijk een mooie flat in Amsterdam-West, waar hij rustig aan zijn kunsten kan werken.  
Ronald is een coffeeshopliefhebber: door te blowen krijgt hij inspiratie. Deze zomer is zijn 
werk te zien in de etalage van de MDHG, Jonas Daniël Meijerplein 30 te Amsterdam.

Door: Yasmina Khaldi

Ronald exposeert



24

NOS, 29-11-2022 

Monniken weggestuurd na positieve drugstest

Een boeddhistische tempel in de noordelijke Thaise provincie 

Phetchabun zit zonder monniken nadat een drugstest uitwees dat 

alle vier de monniken in de tempel methamfetamine in hun bloed 

hadden. (…) Ook in andere tempels in het gebied zouden vier 

monniken positief hebben getest. 

 

RTL Nieuws, 22-2-2023

HET GEZICHT VAN MEXICAANSE 

OORLOG TEGEN DRUGS KREEG 

ZELF MILJOENEN VAN KARTEL

Als minister van Veiligheid werd Genaro García Luna hét 

gezicht van de oorlog die Mexico voert tegen drugsbendes. 

Maar nu blijkt dat uitgerekend hij miljoenen heeft 

aangenomen van het Sinaloa-kartel van ex-drugsbaas El 

Chapo. (…) Een jury in New York oordeelde gisteren dat 

Genaro García Luna schuldig is. Hij heeft zich om laten kopen 

door een drugskartel in de tijd dat hij die bendes juist moest 

bestrijden. (…) Het is volgens The New York Times in Mexico 

algemeen bekend dat de drugskartels nauw verbonden zijn 

met de top van de politiek. 

                                                                      Nu.nl, 31-5-2023VROUWELIJKE GEVANGENEN NIEUWERSLUIS STRUCTUREEL MISBRUIKT DOOR PERSONEELVrouwelijke gedetineerden in de gevangenis in het Utrechtse Nieuwersluis zijn slachtoffer van structureel niet-integer gedrag van het personeel. Het gaat om seksueel getinte opmerkingen richting de gevangenen, maar ook om tongzoenen, orale bevrediging en relaties tussen medewerkers en gedetineerden. Ook zou er worden gepest, geschreeuwd en gescholden. Dat is de conclusie van de Inspectie Justitie en Veiligheid na onderzoek binnen de gevangenis. De bevraagde vrouwen zeiden angst te hebben om melding te maken van het gedrag. (…) Als gedetineerden wél meldingen durfden te maken, werden die niet altijd serieus genomen.

TROUW, 7-12-2022

DUITSLAND WIL EX-PASTOOR 

DIE IN HEROÏNE HANDELDE OOK 

VERVOLGEN
Duitsland heeft gevraagd om de uitlevering van de Duitse 

ex-pastoor Georg K., die in België vastzit voor heroïnehandel. 

(…) Het Openbaar Ministerie in Mönchengladbach wil 

dat hij terechtstaat voor grootschalige witwaspraktijken. 

De 59-jarige Georg K. had als eigenaar of gemachtigde 

beschikking over 161 bankrekeningen, waarmee hij geld 

zou hebben verduisterd voor een Afrikaanse criminele 

organisatie. Ook de rekening van zijn voormalige parochie 

in Hückelhoven in Noordrijn-Westfalen is voor criminele 

doelen misbruikt. In 2020 hielden de Belgische autoriteiten 

hem aan met drie kilo heroïne in zijn auto.

Nu.nl 31-5-2023
VISUM PRINS HARRY IN HET GEDING
De Amerikaanse overheid moet voor de rechter verschijnen 
om vragen te beantwoorden over de toewijzing van prins 
Harry’s visum. (…) In zijn memoires Reserve, die begin dit 
jaar verschenen, vertelt Harry onder meer over hoe hij 
experimenteerde met drugs. (…) De Amerikaanse autoriteiten 
kunnen een visum weigeren op basis van vroegere drugs- of 
criminele activiteiten. 

Het Laatste Nieuws, 26-8-2022

SPOREN VAN COCAÏNE IN AMBTSWONING 
BRITSE EX-PREMIER
Volgens de Britse krant The Guardian zijn afgelopen zomer sporen 
van een wit poeder, vermoedelijk cocaïne, teruggevonden in een 
ambtswoning die destijds gebruikt werd door de Britse ex-premier 
Liz Truss. (…) The Guardian meldt dat het personeel van het 
landhuis tweemaal poederresten had aangetroffen op een tafel in een 
kamer waar Truss bijeenkomsten en feestjes organiseerde.
Afzonderlijke bronnen zouden bovendien onthuld hebben aan 
de Britse krant dat ook gelijkaardige sporen gevonden werden in 
kantoren van Downing Street 10, meer bepaald na twee feestjes die 
plaatsvonden toen Boris Johnson nog premier was.
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